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Kedves Kollégák! 
 
A legutóbbi együtt ünnepelt év végi Klubdélutánunk 2019-ben volt, amelyet az is emlékezetessé tett, 
hogy a mesterséges intelligencia témaköre a köszöntők szinte mindegyikében előkerült. Emiatt is 
határoztam úgy, hogy az AIPPI Magyar Csoportjának idei köszöntőjében ez a kifejezés egyáltalán nem 
fog megjelenni. A mesterséges dolgok helyett ugyanis a természet látszik továbbra is alapját képezni a 
fejlődésünknek és jólétünknek. 
 
A természetet alapvetően szépnek látjuk, amihez hozzájárulhat a szimmetria és az aszimmetria közötti 
egyensúlyt jelentő aranymetszés-arány gyakori természeti előfordulása. Az aranymetszést követő 
Fibonacci-spirált látják a kutatók megjelenni a galaxisok alakjában és ilyen arányt azonosítanak a DNS 
kettős spiráljában is, de ez a szabályosság a virágszirmok számától az állatok és az ember 
testfelépítéséig, az emberi arc rajzolatáig meghatározó, amint azt Leonardo da Vinci a  
Vitruvius-tanulmányában is bemutatja. A természetből ellesett arányossággal transzcendensebb 
formában más művészeti ágakban is találkozhatunk, például Bartók Béla egyes zeneműveiben vagy 
Balassi Bálint költészetében. 
 
A természettől nem csak a művészet, hanem a tudomány is folyamatosan tanul. A biológia mai egyetemi 
szintű oktatása szerint még csak a felszínnél járunk a biológiai folyamatok megismerésében, és ezeket 
az információkat más szakterületek is hasznosítják. Izgalmas látni a természetet mintázó találmányok 
létrejöttét, például egy bagoly szemének neuron-kapcsolódásai szerint működő elektronikus kapcsolás 
megalkotását. A természettől persze nem vagyunk kötelesek tanulni; megint másfajta izgalmat 
jelentenek a statisztika szerint minden szabadalmi szakembernek ötévente kijáró örökmozgós 
jelentkezők. 
 
A természet szépsége feltehetőleg azért van belénk kódolva, hogy vigyázzunk rá. A természetből 
megismerhető tudás is annak védelmét indokolja, amelyhez mindennapos életvitelünkkel, a környezetet 
kedvező irányban befolyásoló szellemi alkotásokra irányuló munkánkkal mi is hozzájárulhatunk. 
 
2022-re Mindannyiunknak sok szép természetjárást és feltöltődést kívánok az idei évben készített 
fényképekkel. 
 
Üdvözlettel, 
 
 
 

Dr. Kereszty Marcell  
elnök  
AIPPI Magyar Csoportja 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
- 2 - 

 
Kedves AIPPI Tagok! 
 
Az idei szakmai munkát és a tagság kiemelkedő aktivitását is illeti az év végi köszönetnyilvánítás. A 
kongresszusi munkabizottsági munka az utóbbi évek legmagasabb összlétszáma mellett folyt; a tagság 
majdnem fele vett részt a munkabizottságokban. Az online kongresszuson kilenc tagunk képviselte a 
Magyar Csoportot, és a nemzetközi munkabizottsági és plenáris üléseken megalkotott határozatokat 
több ponton is a szakszerűség irányába tudtuk alakítani. 
 
A jogszabály-véleményezési tevékenységünk a következő témákra terjedt ki: a szabadalmi törvény 
felülvizsgálata a Bolar kivétel, a bifurkáció és az ideiglenes intézkedés körében, amelyben Faludi Gábor, 
és Frankné Machytka Daisy működött közre; a szerzői jogi irányelvek átültetési tervezetéről szóló 
konzultációban való részvétel Faludi Gábor részéről, valamint a Lisszaboni megállapodás genfi 
szövegének ratifikációjáról folyt társadalmi egyeztetés, melyben Gödölle István volt segítségünkre. 
 
Az AIPPI részére nemzeti jelentéseket készítettünk a kongresszuson kívül felmerült kérdéskörökben is, 
úgymint a szabadkereskedelmi megállapodásokkal kapcsolatban, valamint az „Intersection of 
Intellectual Property Traditional Knowledge, Genetic Resources and Traditional Cultural Expressions” 
témakörben, amely utóbbi jelentést Frankné Machytka Daisy készítette. 
 
Molnár Imre kollégánk képviselte egyesületünket az I. Szellemitulajdon-védelmi Csúcstalálkozó online 
rendezvényen. A Szellemi Tulajdon Világnapja alkalmából rendezett online konferencián a Magyar 
Csoport részéről köszöntőt mondtam és előadást tartottam „A szellemi alkotások számszerűsíthetősége” 
címmel. Karsay Enikő és László Áron az őszi MIE konferencián adott elő az idei kongresszusi témákról, 
nevezetesen a közrendbe vagy közerkölcsbe ütköző védjegyek lajstromozhatóságáról, valamint a 
formatervezésiminta-oltalmak és a technika állása viszonyáról. 
 
Ezúton köszöntöm Palágyi Tivadar, Vida Sándor, Bacher Vilmos, Gödölle István, Molnár Imre és 
Somfai Éva honoris causa tagjainkat is, és köszönöm a tőlük kapott idei szakmai támogatást. 
 
Gálné Szombath Katalinnak köszönöm az egyesületünk honlapjának tartalmi frissítésében végzett 
áldozatos munkáját. 
 
A tagdíjak terén az egyesület takarékos gazdálkodása lehetővé tette, hogy a svájci frankban 
meghatározott tagdíjak forintösszegeiben jelentkező emelkedést elkerüljük úgy, hogy a hazai tagdíjrészt 
megfelelően csökkentsük. Az Elnökség határozatot hozott arról is, hogy egyesületünk a honoris causa 
címmel rendelkező szenior tagjainak tagdíjmentességet biztosít. 
 
Ezúton külön köszönöm továbbá az év során nyújtott sok munkát és közreműködést  

- az elnökségi tagoknak: Bacher Gusztávnak, Kovári Zoltánnak, Szentpéteri Zsoltnak, Faludi 
Gábornak, Frankné Machytka Daisynek, Karsay Enikőnek, László Áronnak és Molnár Imrének; 

- a Számvizsgáló Bizottság tagjainak: Biacs Mónikának, Harangozó Gábornak és Lukácsi 
Péternek; 

- a kongresszusi témakörök rajtam kívüli munkabizottsági vezetőinek: Faludi Gábornak, Karsay 
Enikőnek és László Áronnak, valamint minden munkabizottsági résztvevőnek; 

- a kongresszuson munkabizottsági témát képviselő, illetve szavazást vállaló Bacher Gusztávnak, 
Karsay Enikőnek és László Áronnak, valamint további kongresszusi résztvevőinknek: Frankné 
Machytka Daisynek, Gálné Szombath Katalinnak, Horváth Bertalannak, Pethő Árpádnak és 
Tálas Józsefnek; 

- az állandó bizottságokban végzett aktivitásukért Bacher Gusztávnak, Frankné Machytka 
Daisynek és Tálas Józsefnek; 

- a titkári teendők kapcsán Gálné Szombath Katalinnak; valamint 
- a könyvelői és pénzügyi ügyintézés kapcsán Racsek Tiborné Zsókának. 

 
Üdvözlettel 
 
 
 

Dr. Kereszty Marcell  
elnök 


